

Title (en)  
Dipped headlamp for vehicles.

Title (de)  
Abblendlicht-Scheinwerfer für Strassenfahrzeuge.

Title (fr)  
Phare-code pour véhicules.

Publication  
**EP 0126281 A1 19841128 (DE)**

Application  
**EP 84104159 A 19840412**

Priority  
DE 3317149 A 19830511

Abstract (en)  
The headlamp has a paraboloid primary reflector (11) with an upwardly-pointing optical axis (12), and a semi-paraboloid secondary reflector (15) situated on top, whose optical centre is identical with the outer focal point (14) of the primary reflector (11). A stop (17) forming the bright/dark boundary of the dipped beam is arranged between the focal point (14) and the apex (18) of the secondary reflector (15). Alternatively, the primary reflector (11) can be constructed in a paraboloid fashion transverse to the vehicle's longitudinal centre plane, and the secondary reflector (15) can have the form of a conical section or different conical sections or mathematically describable points or corresponding zones, so that the disc (24) covering the headlamp need not have optical media. The headlamp has a short horizontal overall depth, and a low exit aperture. <IMAGE>

Abstract (de)  
Der Scheinwerfer hat einen paraboloiden Primärreflektor (11) mit nach oben weisender optischer Achse (12) und einen oberliegenden halbparaboloiden Sekundärreflektor (15), dessen optischer Mittelpunkt identisch ist mit dem äußeren Brennpunkt (14) des Primärreflektors (11). Eine die Helldunkelgrenze des Abblendlichtbündels formende Blende (17) ist zwischen dem Brennpunkt (14) und dem Scheitel (18) des Sekundärreflektors (15) angeordnet. Alternativ kann der Primärreflektor (11) quer zur Fahrzeuglängsmittlebene paraboloid ausgebildet sein, und der Sekundärreflektor (15) kann die Form eines Kegelschnittes oder unterschiedlicher Kegelschnitte oder mathematisch beschreibbarer Punkte oder entsprechender Zonen aufweisen, so daß die den Scheinwerfer abdeckende Scheibe (24) optische Mittel nicht aufweisen muß. Der Scheinwerfer hat eine kurze horizontale Bautiefe und eine niedrige Austrittsöffnung.

IPC 1-7  
**F21M 3/16**

IPC 8 full level  
**F21V 7/00** (2006.01); **F21V 11/16** (2006.01)

CPC (source: EP US)  
**F21S 41/365** (2017.12 - EP US); **F21S 41/43** (2017.12 - EP)

Citation (search report)  
• [X] US 2004831 A 19350611 - MERCER RICE CLIFFORD  
• [X] US 1489646 A 19240408 - NEIL RUSSELL H  
• [A] FR 1214367 A 19600408  
• [A] GB 156285 A 19210113 - JOSEPH STODDART  
• [A] DE 2731297 A1 19790118 - FORD WERKE AG

Cited by  
EP1039213A3; EP2295852A3; EP1128124A3; EP1193440A1; EP1528312A1; FR2861831A1; US7347600B2; EP3351849A1; DE102016125676A1; US10323816B2

Designated contracting state (EPC)  
DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0126281 A1 19841128**; DE 3317149 A1 19841115

DOCDB simple family (application)  
**EP 84104159 A 19840412**; DE 3317149 A 19830511